
Izjava šefa NATO vojne kancelarije za vezu u Beogradu povodom 12. 
godišnjice osnivanja Kancelarije 

„Velika mi je čast da predstavljam NATO u Srbiji i budem domaćin prijema kojim 
obeležavamo 12 godina od osnivanja Vojne kancelarije za vezu. Tokom mog boravka u 
Beogradu, kroz saradnju sa srpskim kolegama svakog dana naučim nešto novo o bogatoj 
kulturi i tradiciji ove zemlje. Imao sam to zadovoljstvo da iskusim srpsko gostoprimstvo i vidim 
lepotu same zemlje. Živeći među Srbima, počeo sam da ih razumem, prepoznajem njihove 
osetljive tačke i emocionalni odnos običnih građana prema NATO-u. Zato moram da 
istaknem da, bez obzira na prošlost, nakon ovih 12 godina od osnivanja Kancelarije, sa 
zadovoljstvom mogu da kažem da su odnosi između Srbije i NATO-a bolji nego što se čine 
običnom čoveku – Srbija postaje sve važniji partner NATO-a, pošto i jedni i drugi biramo da 
budemo partneri. Biramo da budemo partneri i zato smo otvorili ovu Kancelariju i radimo 
druge stvari zajedno, ne zato što su lake, već zato što doprinose našem razvoju, pošto će 
ovo partnerstvo postepeno graditi saradnju i unapređivati politički dijalog, jer su mir i 
stabilnost osnove prosperiteta, a bezbedno okruženje za sve je jedina budućnost koju smo 
spremni da prihvatimo, budućnost koju ne želimo da odložimo, a koju nameravamo da 
kreiramo pored naših partnera i uz njihovu punu podršku, uz Srbiju. 

Otkako je Srbija postala članica programa Partnerstvo za mir i Saveta evroatlantskog 
partnerstva 2006. godine, uradili smo mnogo toga zajedno i mislim da je srpski narod video 
kako se generalni sekretar Stoltenberg i predsednik Vučić vrlo dobro slažu i unapređuju 
politički dijalog, uz konstantno poboljšanje odnosa u praktičnoj sferi. NATO je sarađivao sa 
srpskim kolegama na uništavanju opasnog naoružanja, zajedno su izvršili više medicinskih 
istraživačkih projekata, a mnogi slični projekti korisni za obe strane se i dalje sprovode. U 
2018. godini Srbija je velikodušno bila domaćin dve važne vežbe: „REGEX 18“ – koji je 
pomogao Srbiji da se spremi za neometano učešće u međunarodnim mirovnim operacijama 
unutar strukture UN i „SRBIJA 18“ – daleko najveće vežbe civilne spremnosti sa NATO-om i 
partnerskim zemljama, platforme gde su ljudi u prvoj liniji odgovora na vanredne situacije 
mogli da uče jedni od drugih, stiču prava iskustva zajedno i povećaju spremnost za stvarne 
katastrofe, kao što su poplave, požari i zemljotresi.  

Veoma je važno da istaknem koliko sam ponosan na širok spektar saveznika i 
partnera koje smo uključili u ove projekte, jer to pokazuje kako NATO može da približi ljude 
da rade na bezbednosnim, odbrambenim i naučnim projektima za veću dobrobit globalne 
zajednice. Ovo očito predstavlja korist i za Srbiju i za zemlje i partnere NATO-a, naročito zato 
što će NATO i Srbija nastaviti da sarađuju i putem nauke, čime će pružati mogućnosti za 
izgradnju odnosa i podsticanje inovacija, koje će potom doprineti miru i stabilnosti. 

Danas, 12 godina otkako je NATO kancelarija počela sa svojim radom, prostor za 
napredak koji vidim je da možemo bolje da pokazujemo srpskom narodu šta se zapravo 
dešava, da objašnjavamo šta NATO predstavlja danas, šta smo uradili i šta radimo zajedno 
kao partneri. Zato ćemo se ove godine, uz pomoć Norveške ambasade kao kontakt 
ambasade, potruditi da ulažemo više napora u javnu diplomatiju, pri čemu ćemo promovisati 
šta partnerstvo NATO-Srbija može da donese svima. Nadam se da ćemo uz podršku 
Norveške ambasade moći najmanje da prikažemo tačniju sliku NATO-a i toga šta radimo 
ovde i drugde. 

Na kraju, želim da iskoristim ovu priliku da se zahvalim Vladi Srbije, našim kolegama 
iz Ministarstva spoljnih poslova i na kraju, ali ne manje bitno, Ministarstvu odbrane na njihovoj 
srdačnoj saradnji i što su od samog početka domaćin NATO vojne kancelarije za vezu i što 
su pomogli da se celog vremena osećamo dobrodošli.” 

 

Brigadni general Čezare Marineli 

Šef Vojne kancelarije za vezu u Beogradu 

Beograd, 15. januar 2019. 
 


